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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL  
CONSELL MUNICIPAL DE SOLIDARITAT I COOPERACIÓ  

DOCUMENT D'ACORDS 
 

 

Dia: Dilluns 30 de setembre del 2024 

Hora: de 18:30h. a 20:00h.  

Lloc: Sala Núria Terés de l’Espai de Solidaritat  

Enllaç virtual: https://meet.jit.si/3er-CMSCGirona2024  

 

ORDRE DEL DIA 

1. Benvinguda a nous membres 

2. Aprovació de l’acta de la sessió anterior 

3. Informe previ a l’avaluació de la convocatòria de subvencions 2024 

4. Presentació activitats EpJG últim trimestre 2024 

5. Trasllat equip tècnic UdC i canvis Espai de Solidaritat  

6. Grup de treball del CMSC sobre agermanaments (situació 2024 i futur)  

7. Torn de precs i preguntes  

 
Representants assistents 
 

Representants Entitats de Solidaritat i Cooperació 

Albert Quintana Oliver Representant suplent de la Coordinadora 
d'ONG Solidàries - Justícia i Pau Girona 

Núria Palomar Vidal Representant de la Coordinadora d'ONG 
Solidàries 

Murva Razaq Representant de la Coordinadora d'ONG 
Solidàries - Nousol 

Susanna Quintana i Pujol  Representant de Col·legi de Periodistes 
de Catalunya – Girona 

Laura Quintana Soms Representant de la Coordinadora d’ONG 
Solidàries - KemonÏk ONG   

Queralt Aranda Espinalt Cap unitat Acció Social de DipSalut  

 

Representats Ajuntament de Girona 

Aminata Sabaly Balde  Regidora de Cooperació – Guanyem 
Girona 

Gemma Solés i Coll  Tècnica municipal de Cooperació 
Internacional 

Sara de Lecea Pujol Tècnica municipal de sensibilització 

Marc Geronès Sambola Cap de l’Àrea de Servei a les Persones i 
Convivència  
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Representants Grups Municipals 

Maximiliano Fuentes Codera  Regidor del PSC-CP 

 

Persones Excusades  

Lluc Salellas i Vilar  Alcalde de Girona 

Silvia Llach i Carles  Vicerectora de Territori i Compromís de la 
Universitat de Girona  

Maite Tixis i Padrosa  Diputada Delegada d’Acció Social i 
Igualtat (Dipsalut) 

Gemma Martínez Villagrasa  Regidora de Guanyem Girona – 
Alternativa Municipalista  

Jaume Veray Cama  Regidor Partit Popular –PP 

Ferran Soler Vila  Representant de la Coordinadora d'ONG 
Solidàries – ACAPS  

Raquel Sabater i Ten Representant de la Coordinadora d'ONG 
Solidàries – F. Utopia del grup Plataforma 
Educativa 

Silvia Bosch Agustí Regidora de Junts per Girona – 
Compromís Municipal (Junts per Girona-
CM) 

Adam Bertran Martínez   Regidor ERC-AM 

Francisco Javier Domínguez García Regidor VOX  

 

1. Benvinguda a nous membres 

A les 6:40 de la tarda, la regidora de Cooperació saluda a tots els membres del Consell, i dona la 

benvinguda a la Murva Razaq, representant de l’entitat NouSol, a la Queralt Aranda, en 

substitució de la diputada Maite Tixis, i a la Sara de Lecea, tècnica de sensibilització del programa 

‘Girona educa per la Justícia Global’.  

2. Aprovació de l’acta de la sessió anterior 

L'acta de la sessió s'aprova per unanimitat dels assistents. 

3. Informe previ a l’avaluació de la convocatòria de subvencions 2024 

La Gemma Solés explica que enguany, com tothom sap es va anar tard amb la convocatòria. Diu 

que s’han presentat 12 projectes en la modalitat de cooperació internacional i 11 en la modalitat 

d’Educació per al Desenvolupament. El termini per a la presentació de sol·licituds va finalitzar el 

19 d’agost, i el 5 de setembre es va publicar la llista provisional d’admesos i exclosos. En aquesta 

llista es van excloure dos projectes de cooperació internacional perquè incomplien diferents 

punts recollits a l’apartat d’exclusions de la convocatòria. Es va requerir a diferents entitats 

l’esmena de defectes per errors materials en els pressupostos, i diferent documentació. El 

període per esmenar va finalitzar el 20 de setembre, i el 27 de setembre es va publicar la llista 

definitiva d’admesos i exclosos. Tots els projectes que van presentar esmenes han passat a la 

fase d’avaluació menys els dos que ja estaven exclosos a la llista provisional. D’aquests, un va 

presentar al·legacions respecte a l’arrelament a la ciutat, declarant que estan en procés 

d’arrelament, pel qual s’ha mantingut l’exclusió.  
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La tècnica explica que la Comissió Avaluadora es reunirà el dimecres 9 d’octubre i dibuixa un 

calendari de terminis respecte a la resolució provisional, la presentació de possibles al·legacions, 

l’aprovació definitiva per JGL, l’acceptació de subvencions i el pagament, que es dilatarà fins a 

finals d’any. La Núria demana qui conforma la Comissió, i la Gemma explica que tal com apareix 

a la convocatòria són les dues tècniques de la Unitat, la regidora i la tècnica de projectes 

europeus de l’Ajuntament.  

L’Albert Quintana recorda que en altres convocatòries l’escandall de puntuacions havia estat un 

problema, i demana si això ja ha quedat solucionat. Les tècniques expliquen que els criteris i 

subcriteris són exclusivament els que es van publicar a la convocatòria.  

L’Albert i la Núria demanen si es podran aprovar les bases pluriennals, tenint en compte tota la 

feina que s’ha fet per aquest any. I les tècniques puntualitzen que s’haurà de revisar els criteris, 

perquè a l’hora d’aplicar-los n’hi ha que són difícils d’aplicar pel tipus de projecte. La regidora 

apunta que al final del Consell es parlarà de tornar a activar el grup de treball per a la revisió de 

les bases.  

4. Presentació activitats EpJG últim trimestre 2024 

La Sara de Lecea comparteix les diferents activitats que estan programades les properes 

setmanes.  

Cicle de Cinema i Solidaritat 2024-2025: Explica que s’han programat 10 projeccions sota el lema 

‘Feminismes i poder’, i que s’ha seguit amb la dinàmica de dur el cinema als barris a part del 

Truffaut, facilitant l’accés a la cultura als veïns. I explica que la inauguració es va fer al centre 

cívic Santa Eugènia i va funcionar molt bé.  

La regidora dona l’enhorabona a les tècniques i explica que el dia de la inauguració va haver-hi 

molta gent i que va ser emocionant.  

L’Albert Quintana subratlla la importància de les sinergies a la ciutat, i que poder-ho enllaçar 

amb altres activitats com el MonArt que es fa al centre cívic, demostra que sempre funcionen 

millor les activitats quan s’aprofiten altres accions.  

FICAC 2024: La Sara explica que és el primer any que s’aterra aquest projecte a la ciutat, i que 

s’han programat 3 projeccions també transversalitzant cada eix amb un servei diferent de 

l’Ajuntament i que han estat les entitats vinculades a Igualtat i Acció Climàtica les que també 

han pogut escollir les propostes. Així explica que la inauguració es farà el divendres 15 de 

novembre al Truffaut amb Cultura i la presència del director i el protagonista. Que el 21 de 

novembre es farà al Centre Cívic Santa Eugènia i el 29 de novembre al Centre Cívic Sant Narcís.  

Gira de Tardor de Ciutats Defensores dels Drets Humans: La tècnica explica que l’1 d’octubre 

tindrem al raper honudreny Kelvin Enamorado a l’institut de Vila-Roja i el de Santa Eugènia. I 

que el 7 d’octubre a la tarda, l’activista gambiana contra la MGF, Fatou Nyang, farà una xerrada 

oberta al centre cívic Santa Eugènia.  

L’Albert Quintana recorda que antigament es podien tenir els defensors/es durant tot el dia i 

que era més útil per a la ciutat i suggereix que s’ampliï la franja per a poder “exprimir” millor 

l’experiència. La Gemma Solés explica que en realitat es pot decidir si preferim una sola 

defensora en les dues franges (el dia sencer) o dues defensores un matí o una tarda, i que es pot 

mirar què interessa més de cares a properes edicions.  
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En Maxi Fuentes opina que seria molt positiu poder vincular les activitats de Ciutats Defensores 

o del Cicle de Cinema com a crèdits optatius per a estudiants de la UdG, i així assegurar 

l’assistència. També suggereix poder programar-ho en el marc d’alguna assignatura a diferents 

carreres, i que seria útil poder elaborar un llistat de professors interessats en les matèries, 

perquè sempre rebessin correus electrònics amb la programació per a poder-ne fer difusió.  

La Gemma explica que és difícil programar conjuntament, perquè els calendaris de Ciutats 

Defensores són molt acotats i van molt a útil minut, i mai ens coincideix amb el calendari de 

programació de les assignatures a la universitat. També explica que al 2024 s’ha intentat tancar 

la pel·lícula de Xile amb l’Oficina d’Internacional, donat que el país convidat de l’any era Xile, 

però que no va ser possible. També aquest Cicle s’ha intentat tancar una pel·lícula de Kènia amb 

l’arribada d’una comitiva d’una universitat kenyana, però que al final no ha estat possible també 

per dates... Igualment, s’anota la proposta per a seguir-hi treballant.  

5. Trasllat equip tècnic UdC i canvis Espai de Solidaritat  

La Gemma comparteix amb el Consell aquest tema, en el que la Unitat i al Coordinadora duen 

uns mesos treballant. Explica que, des del 2010, any rere any es prorroga el contracte de lloguer 

de l’Espai de Solidaritat i que en un moment determinat el secretari informa de que no es podrà 

prorrogar indefinidament. Això obliga a l’Ajuntament a obrir un concurs de lloguer, en el que es 

corre el risc de que el guanyador no sigui el propietari del local on el servei municipal i la 

Coordinadora estan ubicats. I per tal de facilitar que la Coordinadora segueixi a aquesta espai de 

referència, s’ha decidit ampliar la subvenció per a que sigui aquesta pròpia entitat qui gestioni 

l’Espai.  

La Núria explica que ens vam reunir amb el propietari i que ha estat molt senzill perquè manté 

el mateix preu amb l’increment anual d’IPC. I que per la Coordinadora també era necessari poder 

comptar amb més espai, que amb el trasllat de la Unitat de Cooperació a l’Ajuntament, serà més 

senzill. També bromeja amb el fet que està essent com un “divorci” però que ja està tot 

encarrilat; però subratlla que la voluntat de les entitats és que es treballi per a crear una “Casa 

de la Solidaritat” on s’hi ubiquin les entitats, el servei municipal i altres serveis territorials, per a 

coordinar millor i ser un punt de referència. 

L’Albert Quintana recorda que quan va iniciar-se el projecte de l’Espai de Solidaritat era un 

projecte comú, que havia de caminar administració i acció ciutadana conjuntament, compartint 

projectes, i exposa dubtes de si s’ha valorat prou aquesta escissió. Expressa que cal vetllar 

perquè aquest espai i relació segueixin treballant-se i que en aquesta “separació” hi ha una part 

molt dolorosa per les entitats.  

La regidora opina que el projecte comú està consolidat i que els espais de treball es poden 

mantenir, i diu que en aquest sentit, s’entén que el “fill” ja és autònom i independent per a 

caminar sol. I que el nou Pla Director haurà de definit estratègies de treball conjuntes.  

L’Albert Quintana demana poder fer dues aportacions com a ‘precs i preguntes’ donat que ha 

de marxar abans d’hora. Primer de tot, explica que aquest any Justícia i Pau compleix 50 anys, i 

que voldria obrir-ho al Consell per a treballar-hi plegades. I per altra banda, explica que des de 

la Plataforma ‘Aturem les Guerres’ es reivindica la necessitat de poder tornar a commemorar el 

DENIP (30 de gener). Recorda que al 2023, juntament amb la UAP-Eduquem per la Pau es va fer 

una acció el 20N a la plaça del Vi (‘Grues per la Pau’) però que caldria pensar amb alguna acció 

pel Dia Escolar per la Pau i la No-Violència.  
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La Gemma explica que el DENIP es va deixar de fer, sobretot, perquè ja no estaven funcionant 

les propostes que es feien  als centres educatius, i que requeria molt esforç i tampoc teníem els 

efectius a nivell de personal. I la regidora diu que potser es podria intentar fer algun acte simbòlic 

i humil, i de cares al 2026 veure si es pot organitzar una acció més treballada, que surti 

d’Educació...  

6. Grup de treball del CMSC sobre agermanaments (situació 2024 i futur)  

La Núria recorda que es va fer un Consell extraordinari sobre Nicaragua al febrer, però que 

s’havia dit de fer un Grup de Treball específic sobre agermanaments. Explica que saben que el 

Govern es va reunir amb representants polítics de Nicaragua, que s’havia dit també de finançar 

un projecte amb refugiats nicaragüencs a Costa Rica i que volen saber quines perspectives hi ha.  

La regidora explica que com es va dir al Consell extraordinari, no hi ha cap intenció de tallar 

relacions amb Bluefields. Recorda que és un agermanament històric i que, en aquest cas, no es 

posa tant el focus en la relació política com en els beneficis de la cooperació per a la població 

civil. Desestima, finalment, la possibilitat de finançar el projecte amb refugiats nicaragüencs a 

Costa Rica, per un tema de coherència política. I recorda que el Govern s’ha reunit amb 

delegacions polítiques de tots aquells països que ho han sol·licitat, i no només amb Nicaragua. 

La regidora també recorda que la proposta de creació de Grups de treball no era exclusiva dels 

agermanaments i recull que ja es va crear el GT de revisió de bases.  

La Núria Palomar demana si es tornarà a reactivar per a fer les bases pluriennals, i les tècniques 

confirmen que es convocarà tant bon punt es comenci a treballar en aquest sentit.  

La regidora recorda que també s’havia dit de crear un GT pel Pla Director, que s’activarà quan 

tinguem l’Avaluació que s’està executant actualment. I que aquesta avaluació també ens 

permetrà activat el Grup de Treball per a la Modificació del reglament del Consell per a facilitar 

la membresia, revisar la freqüència de sessions... I que, tal com estava previst, en el cas de que 

calgui, s’activarà el GT per als Ajuts d’Emergència.  

7. Torn de precs i preguntes  

La Núria i en Maxi demanen si s’ha obert algun Ajuts d’Emergència per al Líban donada 

l’expansió del conflicte regional. La tècnica confirma que de moment no n’hi ha noticia, però 

que farà la demanda perquè s’hi puguin canalitzar els recursos que estan pendents d’assignar 

del Fons.   

La Núria aprofita per a recordar que aquest any la Coordinadora celebra el seu 30è aniversari i 

anuncia que el 13 de novembre faran un acte a la Farinera a les 7 de la tarda, i que ja el faran 

arribar per correu. També explica que en motiu del 10 de desembre, pel dia dels DDHH, han 

preparat tota una setmana d’activitats sobre drets humans i drets migratoris. I recorda, que 

juntament amb la Diputació, el 25 d’octubre han convocat a una formació politicotècnica sobre 

cooperació a tots els ajuntaments de Girona. La Queralt ho confirma i mostra voluntat de que 

puguin ser més.  

La Núria anticipa que al proper Consell hi haurà el seu substitut, Joan Roure, que hi serà durant 

la seva baixa per maternitat.  

A les 19:45 es dona per finalitzada la tercera sessió anual del CMSC,  
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